
Resposta del Govern municipal a les preguntes
 del Consell dels Infants de Badalona (CIB) 

Els nois i  noies de les escoles i centres socioeducatius que formen part del CIB van pensar i
escriure unes preguntes i unes propostes per a tots els grups municipals que van obtenir regidors i
regidores a les darreres eleccions municipals. Aquestes preguntes i propostes es van presentar i
fer en el Plenari del CIB del 7 de juny. 

Posteriorment, aquestes preguntes es van presentar al Govern municipal i la regidora d’Educació
va donar resposta al seu conjunt en el Plenari del CIB del 15 de novembre de 2023. En aquest
document s’expressa la resposta del Govern municipal a les preguntes i propostes del CIB. Aquest
document es facilitarà a tots els nois i noies representants del CIB a la Trobada del CIB del 24 de
gener, per al seu coneixement i la seva valoració a cada centre. 

Aquest  curs,  el  Consell  dels  Infants  de  Badalona  està  format  per  noranta  noies  i  nois
representants de 42 escoles i centres socioeducatius de la ciutat: 
Arrels Blanquerna, Arrels Esperança, Badalona Port, Baldiri Reixac, Baldomer Solà, Betúlia, Can
Barriga,  Casal  dels Infants ASB, Centre La Brúixola-Fundació Espai Natura i  Joventut,  Centre
Obert  Llefià-ISOM,  Centre  Sant  Jaume-Fundació  Carles  Blanch,  Fundació  Ateneu  Sant  Roc,
Fundació Germina, Fundació Salut Alta, Garbí Pere Vergés, Ítaca, Jesús Maria, Joan Llongueras,
Josep  Boada,  Josep  Carner,  Jungfrau,  Les  Ciències,  Lola  Anglada,  López  Torrejón,  Llevant,
Llorens Artigas, M. D. de la Salut, M. D. de l’Assumpció, Maristes Champagnat, Mercè Rodoreda,
Minguella, NJ Praga, Pere de Tera, Planas i Casals, Rafael Alberti, Ramiro de Maeztu, Salesians
Badalona, Salvador Espriu, Sant Andreu, Santíssima Trinitat, Sant Jordi i Ventós Mir.

Preguntes i propostes del CIB i resposta del Govern Municipal

A les  formacions  polítiques  que  us  heu  presentat  a  les  eleccions  municipals  i  heu  obtingut
representació a l’Ajuntament, i al Govern Municipal us preguntem a l’entorn de:

A. El benestar de les persones

-Com gestioneu els diners de l'Ajuntament per a les persones necessitades?

-Construireu cases per als que viuen al carrer?

-Com acolliu a les persones immigrants que venen a Badalona?

-Què faran per fer accessible la nostra ciutat? Tenim quatre companys d'escola amb mobilitat
reduïda, porten cadira de rodes i és un gran problema desplaçar-se al voltant de l'escola. Els
convidem a veure el reportatge que ens va fer la televisió de Badalona on expliquem el nostre
projecte sobre la mobilitat al voltant de l'escola, tots els punts negres que hem trobat i tot allò que
haurien de canviar per millorar el desplaçament amb cadires. 

-Que fareu pels nens i nenes de Badalona?

-Us heu plantejat alguna proposta per a la nostra qualitat de vida? Ens referim a nens i nenes de
la nostra edat.

-Per què a les Festes de Maig sempre hi veiem trabucaires i no activitats menys sorolloses i més
infantils?
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I us proposem: 

-No volem que hi hagi persones vivint al carrer.

-Necessitem adaptar més la nostra ciutat per aquelles persones que ho necessiten.

-Cal que es potencii el bon tracte cap als infants.

-Cal  que  a  les  escoles  fem  més  tallers  sobre  l'assetjament,  el  ciberassetjament,  educació
emocional, etc.

-Invertir més en els barris més pobres.

-Volem que tots els restaurants de Badalona tinguin menjar per les persones que 

tenen al·lèrgia o intolerància a algun aliment.

-Reduïr i controlar la inflació de preus

-Badalona necessita nens i nenes que puguin ajudar. 

Resposta del Govern Municipal:
*Tot el relacionat amb les persones en situació de vulnerabilitat, el sensellarisme, les persones
dependents es gestiona des de la  regidoria  de Serveis  Socials,  que és una de les que més
recursos humans i econòmics té a l’Ajuntament. Òbviament és una qüestió de justícia que així
sigui, però com tot el relacionat amb diners que són públics i que provenen de l’esforç que fem
tots els ciutadans mitjançant els impostos, s’ha de gestionar de manera que els serveis puguin
obtenir-se i donar-se a totes les persones que els necessiten.

*Badalona, com no pot ser d’altra manera, ha de ser una ciutat d’acollida, però també entenem
que s’ha de ser molt rigorosos perquè hi ha moments en que cal fer esforços molt importants per
causes sobrevingudes com pot ser una tragèdia natural o una guerra com en el cas d’Ucraïna i
hem de poder respondre tal i com s’ha fet amb moltes famílies i nens i nenes que segur teniu com
a companys a les vostres escoles. Per tant si no repartim la despesa que dediquem probablement
no tindríem recursos per actuar en moments de crisi importants com els que us he dit.

*Estic d’acord amb el que plantegeu que els entorns escolars han de ser accessibles i no només
els entorns si no també tota la ciutat. És una feina que s’ha de fer al llarg del temps perquè és
impossible fer-ho de cop, la ciutat ha de ser prou humana i inclusiva com per a que els que més
dificultats  tenen puguin  accedir  als  mateixos  serveis  que ho fem les  persones que no patim
aquestes dificultats.

*I tant que ens plantegem com millorar la vostra qualitat de vida, us posaré un exemple, fins a
l’any 2020 l’oferta de lleure als estius era molt limitada a la ciutat i des de l’estiu del 2021 hem
implementat una oferta de lleure per a nens i joves molt important a la ciutat i la nostra intenció és
anar ampliant-la encara molt més. De la mateixa manera estem estudiant, per exemple, com fem
més amables i segurs els entorns de les escoles i parcs, segur que queda molt camí a recórrer
però pensem... i tant que pensem en vosaltres.

*Sobre les Festes de Maig i el soroll i les llums, teniu tota la raó, si bé es veritat que la festa a la
mediterrània va lligada a la música i al foc i es fa difícil entendre una Festa Major sense elements
de Foc i Soroll, si que cal treballar perquè hi hagi zones de calme on es respectin les capacitats
diferents de persones a les quals molesten molt. Poc a poc segur que ho anirem implantant.

B. La participació dels infants

-Per què no hi ha un consell d'adolescents a Badalona?

Voldríem saber si al final es crearà el consell d'adolescents de Badalona, tal com vau prometre
tots els partits fa quatre anys. Ens agradaria continuar participant i  presentar propostes sobre
temes importants per als adolescents i per fer-ho necessitem el consell d'adolescents. 
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-Quines activitats farieu per escoltar/fonamentar l'opinió dels infants i adolescents?

-Sincerament, quina opinó valoreu més, la d’un adult o la d’un infant? (en un tema que afecta a la
infància)

-Per què no penseu més en els nens a les vostres propostes? Gairebé tot gira entorn als adults,
nosaltres som ciutadans de dret.

I us proposem:

-Crear el consell d'adolescents de Badalona, basat en la seva opinió.

-Crear i donar més oportunitats de participació pels infants i adolescents. A la TIAB hi ha molta
representació adulta i poca d’adolescents i d’infants. 

Resposta del Govern Municipal:
*A Badalona no hi ha Consell dels Adolescents perquè mai s’ha considerat oportú fer-ho, potser té
molt a veure amb que hi ha altres Consells de Participació que són poc pràctics, decisoris o amb
baixa participació. Penseu que el més difícil d’un Consell no és crear-lo i tenir-ho, el més difícil és
dotar-lo de recursos i dinamitzar-lo perquè les decisions que es prenen siguin efectives. 

Hi ha una idea en política que diu que quan no sàpigues resoldre un problema, crea una comissió
per tractar-ho fins que passi o es solucioni per si sol el problema, doncs una mica igual passa amb
els Consells. En tot cas si que crec que és important que no es perdi la vostra veu i les vostres
propostes quan deixeu de pertànyer al CIB i em comprometo a intentar solventar aquest problema
i veure com es pot vehicular el vostre interès per continuar participant més enllà del Consell dels
Infants i per això, amb la vostra ajuda es creïn espais de participació per a nois i noies dels 12 als
16 anys. 

No vull que penseu que les vostres opinions no són importants, ho són i molt, i sens dubte en tot
allò que us afecta com a ciutadans i ciutadans de ple dret de la nostra ciutat se us ha d’escoltar.

Un bon mitjà per fer arribar aquestes propostes és el propi CIB, de fet hi ha poblacions que es fa
més solemne que a Badalona i s’organitza com el propi Ple de l’Ajuntament, presidit per l’alcalde i
els portaveus dels partits presents a l’Ajuntament i els representants del CIB fan de regidors i
regidores. Crec que estaria molt bé passar a un format semblant a aquest que permetria que les
vostres demandes fossin escoltades en primera persona.

C. El benestar dels animals

-Per què hi ha tant maltractament animal i què fareu per evitar-ho?

-Què penseu fer per promoure el benestar animal?

I us proposem:

-Ampliar la platja de gossos.

-Que  l'Ajuntament  de  Badalona  doni  més  importancia  a  l'adopció  d'animals  abandonats  en
protectores.

Resposta del Govern Municipal:
Sobre  perquè  hi  ha  maltractament  animal  i  com  lluitar  contra  ell,  es  tracta  d’un  problema
generalitzat i que no sé si sabeu que des de fa poc, a més a més, ha passat a ser delicte. Els
Ajuntaments són l’administració més propera als ciutadans i per tant els que tenim informació de
primera ma del que passa al nostre Municipi, en aquest cas Badalona.

Des  de  l’Ajuntament  a  més  a  més,  sí  que  podem  lluitar  contra  ell  mentre  la  capacitat
sancionadora,  els  nuclis  zoològics  que es  donen des de l’Ajuntament,  vetllant  perquè en els
esdeveniments com la Passada o exposicions d’animals i ocellets, que es facin a Badalona es
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respecti  el  benestar dels animals.  I  també realitzant campanyes sobre la tinença responsable
d’animals.

D. L’espai públic, serveis i equipaments

-Quan estarà llest el CAP del Gorg? Això faria que l'atenció sanitària fos millor.

-Per què no hi ha més escoles públiques?

-Hi haurà algun canvi a les escoles de la nostra ciutat?

-Com fareu per a que hi hagi més parcs i vegetació a Badalona?

-Podeu arreglar les instal.lacions esportives municipals en mal estat?

-Per què hi ha poques fonts d'aigua als carrers i places de Badalona?

-Quan estarà arreglat el Pont del Petroli? 

-Per  què  no  hi  ha  presència  policial  a  Sant  Roc?  Han  tancat  la  comissaria  i  ens  sentim
desprotegits.

-Per què no hi ha més seguretat a la ciutat?

-Tenint en compte que ens preocupa la brutícia a la ciutat, es destinaran més recursos pel servei
de neteja?

-Què voleu fer per a que la ciutat sigui més neta? 

-Per què hi ha plàstic al mar? 

-Què penseu fer amb els descampats que hi ha per la ciutat?

I us proposem:

-Arreglar ja el Pont del Petroli.

-Volem més parcs i vegetació a la ciutat, amb un bon manteniment.

-Volem tenir parcs nets, amb fonts i lliures de fum

-Que hi hagi més jocs i parcs lúdics a la ciutat.

-Activitats de lleure i esportives gratuïtes. 

-Badalona necessita més espais esportius

-Volem més carrils bici

-Millorar el temps d'espera en el transport públic.

-Volem que hi hagi més wc a la Rambla durant els dies que està exposat el Dimoni.

-Arreglar les calzades i les voreres.

-Millorar les pistes de bàsquet i de futbol.

-Que hi hagi més espais esportius a la ciutat (camps futbol, pistes bàsquet, etc...).

-Tenir una platja i una aigua neta.
-Posar més multes als ciutadans que embruten i contaminen.
-Més policies per millorar la seguretat i evitar els llocs perillosos.

-Volem més seguretat i més neteja als carrers d'Artigues.

-Badalona necessita més vigilància per la ciutat: policia, càmeres...

-Volem més seguretat al pas de vianants del Passeig de la Salut amb Bernat Metge i Ramon Llull.

-Fer accessible els voltants de les escoles per a les persones amb mobilitat reduïda.
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Resposta del Govern Municipal:
Sobre el CAP del Gorg, a la ciutat hi ha serveis que depenen de diferents administracions, una
part  són responsabilitat  de l’Ajuntament,  altres com el  CAP o els Instituts de Secundària són
responsabilitat de la Generalitat i d’altres com la platja o rodalies de l’Estat. Entenem perfectament
la necessitat d’incrementar el nombre de CAPs per millorar l’atenció sanitària pels badalonins,
pressionarem a la Generalitat perquè obri quan abans millor.

A la ciutat hi ha moltes escoles públiques, més de 30, una altra cosa és que a algunes zones de la
ciutat facin falta més places, o que aquestes zones s’hagin de retocar per tal de que estiguin més
equilibrades. Malgrat això en aquest mandat 23-27 que ara comença la previsió es tenir 2 Escoles
de Primària noves a la zona 4, Centre, 1 Escola Bressol Municipal més a Montigalà i un Institut
nou, La Riera.

A les escoles ha d’haver-hi canvis importants, ens marquem com objectius millorar el manteniment
i millorar la climatització i els patis, a part de fer obres importants per millorar les més antigues i
posar-les al dia.

Sobre els Parcs i les instal·lacions esportives no és tan fer-ne de nous, que també, si no millorar el
manteniment dels mateixos per tal que puguin obrir a ple rendiment pel gaudi de tots i totes.

Pel  que  fa  a  les  fonts  ho  traslladarem  als  responsables  d’aquest  àmbit  a  veure  si  es  pot
incrementar el nombre de les que ja hi ha.

Sobre llocs emblemàtics com ara el Pont del Petroli, esperem que molt aviat estigui ja rehabilitat
dels desperfectes que va patir per la tempesta Glòria del gener de 2020.

La Seguretat  és  una prioritat  pel  nostre  Govern,  pensem que sense seguretat  no  hi  ha  una
veritable llibertat. Es per això que ara s’han incorporat 23 nous Guàrdies Urbans i que estem
treballant per incorporar-ne 46 més en una nova promoció. Volem més presència policial al carrer i
a Sant Roc i a tot Badalona, ens agradaria obrir una caserna conjunta amb Mossos a Sant Roc tal
com ja ha anunciat l’alcalde i que s’incorpori una unitat per lluitar contra l’ocupació que no té a
veure amb la vulnerabilitat  i  sí,  més, amb actuacions mafioses de vendes de claus de pisos.
Volem policia de barri  que patrulli  a peu i  que conegui molt  bé els problemes dels ciutadans
perquè són un element més del barri.

Pel que fa a la neteja de la ciutat estem fent un nou contracte perquè ara mateix no existeix. S’ha
de millorar molt i molt la neteja a la ciutat, i per això ens gastarem més de 10 milions d’€ a l’any,
perquè quan un troba un espai públic net li  fa vergonya embrutar-ho. Aquí s’han de fer dues
coses, millorar la neteja però també combatre l’incivisme i amb això últim m’agradaria comptar
amb la vostra col·laboració com a badalonins i badalonines responsables i compromesos amb la
ciutat.

El plàstic i la brutícia que arriba al mar es deu a que necessitem més col·lectors i depuradores que
ens permetin depurar totes les aigües brutes de la ciutat, amb tot és un problema general que
afecta a tots els països.

Sobre els descampats, us dic el mateix que amb la neteja dels carrers, cal actuar i invertir més en
la seva neteja i si són de privats instar-los a mantenir-los en bon estat, l’Ajuntament te eines per
fer-ho.

E. El govern de la ciutat

-Quines coses canviaran a Badalona?

-Us comprometeu a acomplir els requisits de la ciutat de Badalona?
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-Quines propostes teniu per millorar Badalona?

-Què millorarieu de la Badalona actual?

-Quina és la part de Badalona que us agradaria millorar i per què?

I us proposem:

Badalona necessita un canvi!

Resposta del Govern Municipal:
De propostes per millorar la ciutat ja us he explicat algunes, però com que em demaneu una que
em  faci  il·lusió  de  veritat,  us  diré  que  la  construcció  de  les  noves  escoles  i  la  millora  del
manteniment, dels patis i dels entorns de les que ja tenim. Això és el que més m’agradaria millorar
en aquests 4 anys, ja que soc regidora d’Educació, tenir totes les escoles en unes condicions de
neteja i manteniment que estigui a l’alçada  del que tots vosaltres mereixeu.

………………...……………………………………………………………………………………….

Algunes d’aquestes preguntes i propostes tenen a veure amb el que vam fer en la Setmana dels
Drets del Infants (13 al 24 de novembre) i en el projecte del Baròmetre dels Drets dels Infants i
Adolescents que va promoure la Taula d’Infància i Adolescència de Badalona (TIAB), de la qual el
CIB en forma part. I també amb el Joc de cartes del Baròmetre que van editar la TIAB i el CIB  a la
primavera.

Esperem que les preguntes i propostes que fem siguin útils i que serveixin per millorar la nostra
ciutat. I que els compromisos i accions del Govern es facin realitat al més aviat possible. En farem
un seguiment i en el Plenari del CIB del 5 de juny de 2024 en farem una valoració de les accions
fetes o no fetes.

Badalona, 2 de gener de 2024

Consell dels Infants de Badalona
Tel. 93 483 27 75
consellinfants@badalona.cat
Pl. de l’Assemblea de Catalunya, 9-12, 08911 Badalona
www.badalona.cat
Blog:http://consellinfantsbadalona.cat
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